
Å lære av historien – kraftutbyggingen i Hjartdøla 

 

Opp gjennom årene har vi som bor i Hjartdal kommune blitt minnet om hvor grundig lurt vi ble av 
Skagerak (den gang SKK) under forrige kraftutbygging. I ettertid kan det nok framstå slik, fordi tidene 
utviklet seg på en måte som ingen kunne forestille seg. Utgangspunktet den gangen var et helt annet. 
Landet var inne i en oppbyggingsfase etter krigen og behovet for strøm var stort. Det var kun de 
store selskapene som hadde resurser til å bygge ut og kommunene og grunneierne var prisgitt de 
vilkårene som Staten og kraftselskapene tilbød. Her har politikerne i dag en oppgave med å arbeide 
for å rette opp disse skjevhetene når konsesjonene skal fornyes. Dette burde gjelde både overfor  
grunneiere og kommuner. 

I dag er forholdet et helt annet. Strøm har blitt en vare, der det er markedet som bestemmer prisen.                       
Det er økonomiske vurderinger som blir lagt til grunn hos en utbygger om et prosjekt skal 
gjennomføres, ikke samfunnsmessige. Kapital har blitt tilgjengelig i en helt annen grad enn det var for 
50 år siden og kompetansen er spredt på et stort antall aktører i markedet. Det er derfor ingen grunn 
for hverken kommuner eller grunneiere å sette seg nederst ved bordet denne gangen og ta til takke 
med de smulene som måtte bli igjen når de andre har forsynt seg. Vi har nå, ved å bygge ut Hjartdøla 
og sideelvene i egen regi, en enestående mulighet til å skape verdier lokalt. En mulighet vi ikke vil få 
tilbake. 

Det som er i ferd med å skje nå, ved at all utbygging overlates til Skagerak, er et historisk feilgrep som 
ettertiden vil dømme oss hardt for.  

"Det eneste vi lærer av historien er at vi ikke har lært noe av historien."  La dette bli unntaket fra 
denne regelen. Sats på lokale krefter. Dette kan vi klare hvis vi vil. 
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